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Volem 
sorra  
a la platja!  

Les recents llevantades han posat de manifest, un cop més, la fragilitat 
de la nostra platja i el dany que pot ocasionar a habitatges i negocis del 
passeig marítim. La decisió política d’aquest govern municipal (ERC-
PSC-ARA), si no reposa la sorra, pot fer que el perill d’aquests danys 
s’incrementi en el futur. És evident que una platja “natural” pot ser un 
projecte ecològicament interessant, però poc compatible a Altafulla. 

L’activitat econòmica predominant al poble es deriva del turisme i de les 
segones residències, ens agradi o no, i tenen la platja com a element 
principal. Que vagi desapareixent o no es netegi com cal no són bones 
notícies. Cal veure si aquest govern és capaç de combinar els seus ideals 
ecològics amb les necessitats del teixit productiu i del mercat de treball 
al poble.

No tothom té ni les eines ni la capacitat per negociar i 
voler arribar a un acord. En tota negociació ha d’haver-hi 
voluntat o pressió. Però perquè un acord funcioni les parts 
ho han de fer seu. Per arribar a acords tothom cedeix per 
intentar que l’altra part ho assumeixi també com a seu. 
El contrari és la imposició per la força que al final mai 
funciona perquè quan es percep una decisió imposada 
no es tardarà gaire a denunciar-ho o desdir-se. Arribar 
a l’acord amb la família Figueroa (propietaris del castell 
de Montserrat) no va ser flor d’un dia, ni una resolució 
d’un plenari, sinó la feina moltes vegades oculta al llarg 
dels anys i el saber fer de les relacions humanes. Gràcies 
en això la família del marquès de Tamarit va mantenir 
amb l’anterior alcalde una relació excel·lent, tot tenint en 
compte les diferències ideològiques i el republicanisme no 
impostat o de darrera hora d’en Fèlix Alonso. El respecte 
mutu i l’estima cap a Altafulla van ser fonamentals perquè 
de la mà d’una bona relació humana fessin possible que 
el compliment de la norma: obrir el castell dos dies al mes 
(la conselleria de Cultura de la Generalitat proposava els 

dimarts), acabes en una negociació també fluida, gràcies 
als anys de treball junts en el  Parlament entre la que 
havia estat secretaria general de la cambra catalana i en 
aquells moments advocada de la família dels marquesos 
de Tamarit, Imma Folchi, i Fèlix Alonso, quan era director 
general de Relacions Institucionals de la Generalitat. 
Les parts confirmaven l’apertura sense entrebancs i la 
substitució d’un dimarts laborable (proposta de Cultura 
de la Generalitat) per un dissabte, dia en què es podria 
aprofitar les visites guiades.
Ara ens arriben informacions que la relació amistosa que 
hi havia entre l’anterior govern i els propietaris del castell 
passa per un moment difícil. El tarannà de les persones 
moltes vegades obre o tanca portes i pel que sembla la 
forma de ser del nou equip de govern no és per llançar 
coets, per molt que a la regidora li agradi la pólvora dels 
diables. En fi, esperem que pel bé del poble, les relacions 
es recondueixin. Què el castell d’Altafulla, com a mínim, 
obri les portes els dies que Alternativa Altafulla i en Fèlix 
Alonso personalment van pactar. 

Les claus de les visites al Castell d’Altafulla

La depuradora de Brises ja 
no fa soroll ni pudor 
En el sopar de la festa major de 
Brises del Mar, no es va sentir 
cap altra soroll que no fos el de 
la gent i de la música i tampoc 
cap altra olor que no fos del 
menjar. Més d’un es pensava que 
la Depuradora d’aigües residuals 
ja no funcionava doncs, malgrat 
estar a pocs metres del sopar, no 
se sentia cap soroll. Que havia 
passat? Doncs senzillament que 
l’Empresa mixta d’aigües d’Altafulla 
en els darrers mesos ha executat 
la inversió aprovada pel consell 
d’administració presidit fins al 
maig per Alternativa Altafulla 
i que fixava com a prioritàries 
les obres de millora en l’Estació 
Depuradora de Brises per evitar els 
sorolls i les pudors i en les quals 
es van destinar uns 40 mil euros.  
Inversions fetes en el període de 
presidència d’Alternativa que també 
va aprovar el projecte d’impulsió 
del bombeig de Via Hercúlia i 
substitució del clavegueram per la 
zona de la platja a Voramar i deixar 
llest des de l’anterior ajuntament 
la licitació de la millora del 
clavegueram al passeig del Fortí i al 
parc de Voramar  



Aquest és el mantra que durant molts mesos van anar 
repetint constantment els qui avui estan al govern 
municipal, fins i tot van recollir signatures en contra 
(com el PP amb l’Estatut) dient lo lluny que està Hort 
de Pau, lo perillós que és posar la biblioteca al costat de 
la via del tren i el soroll que se sentirà....Un any després 
tot això ha caigut i la gent ha comprovat l’encert 
d’aquesta instal·lació i la seva magnífica ubicació. Ara 
es compleix l’any de la seva inauguració i les dades 
corroboren els fets, augment molt significatiu de nous 
usuaris i de carnets de gent que no anava abans per 
manca de condicions d’espai i sorolls. El nou espai 

més ampli, confortable i amb fibra òptica  juntament 
amb la renovació obligada del fons de llibres ha permès 
augmentar usuaris, zones definides per a diferents 
activitats (infantil, revistes, lectura, ordinadors) a més 
d’una sala polivalent per altres activitats paral·leles amb 
xerrades i presentacions, així com visites de les escoles 
a la biblioteca. L’augment de personal ha permès donar 
un millor servei, com també a la bibliomar i més horaris. 
Un any després el mantra, per molt repetit finalment ha 
caigut, i el temps ens ha donat la raó com va passar 
a la Via Augusta, els carrers Martí d’Ardenya o el de 
l’Hostal.
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I la Biblio lluny de tot!!!

Només Altafulla havia 
creat unes jornades de 
cuina amb la garrofa 
La garrofa ha deixat de ser el fil conductor de 
les Jornades Gastronòmiques de la Tardor. 
Després de tres edicions i amb un projecte 
diferenciat que s’estava consolidant, iniciat 
el 2016 des del govern d’Alternativa Altafulla, 
aquest fruit tan arrelat al nostre paisatge ja no 
tindrà continuïtat. Una llàstima per l’esforç dels 
restauradors per aplicar aquest producte amb 
menús acurats, els tallers de cuina, xerrades 
de reconeguts cuiners i pastissers (alguns amb 
estrella Michelin) que a la vegada ens van fer 
de padrins i ambaixadors. L’actual regidora 
de comerç i turisme, legítimament, ha decidit 
finalitzar amb la garrofa com a eix de les 
jornades gastronòmiques. 
Ara haguera tocat retocar el format i implicar a 
més actors, la majestàtica indústria del garrofí 
(alimentaria, cosmètica, química...) i altres 
sectors relacionats com el món del vi, el turisme 
gastronòmic i els mitjans de comunicació 
cada vegada més expectants. Volem 
agrair públicament a tots els restauradors, 
dissenyadors i personal de l’ajuntament per 
l’esforç, empeny i imaginació que van posar 
perquè tot tires endavant. Vàrem ser valents i 
originals com a pioners en adoptar la garrofa 
a les nostres jornades gastronòmiques dins el 
panorama català i nacional.

La impotència, la indignació i el dolor ens superen 
cada cop que sentim que hi ha una altra dona 
assassinada per la seva parella o exparella. Com és 
possible que una societat avançada no pugui aturar 
aquesta xacra? Com és possible no sortir al carrer 
en massa per fer entendre als nostres polítics que 
això no pot ser? Com és possible que les persones 
que estan al costat de dones maltractades, en 
perill, no ho denuncien? Un any més commemorem 
un dia contra la violència vers les dones, un dia! I 
oficialment ja són 53 dones assassinades el 2019.
Però la violència contra les dones adopta moltes 

formes i s’estén per tot arreu. Alternativa Altafulla 
contribueix en aquest dia amb la projecció de 
“Woman” un documental de Jann Arthus Bertrans, 
autor de documentals imprescindibles com Human 
o La Tierra, i de Anastasia Mikova, on 2.000 dones 
de 50 països  ens parlen de la seva vida amb 
l’objectiu que mirem el món amb ulls de dona. 
Considerada un referent d’aquesta visió i distribuïda 
per tot el món, ens congratulem de poder presentar-
la a Altafulla i manifestar així un cop més el nostre 
compromís amb la lluita contra la violència i a favor 
de la igualtat.

Les dones tenim dret a viure lliures i sense por. 
25-N Dia contra la violència envers les dones

Allà pel mes de març, el Fèlix Alonso, alcalde 
en aquell moment, va ser convocat a una reunió 
al Centre d’Estudis. La reunió era per fer una 
sèrie de publicacions (còmic, plànol,...) sobre 
Martí Royo. Naturalment es van subvencionar, 
i fins i tot vam afegir informació als plafons 
(tòtems) i una proposta de mural que no es va 
fer per la manca d’una paret adequada o amb 
permís necessari.
En aquella profitosa reunió, el sr. Carnicer va 
parlar d’una sèrie de fotografies antigues del 
poble. D’allà va sorgir la idea, que després 
com a alcalde el Fèlix va encarregar, de fer uns 
palafons informatius i uns peus de foto que va 
redactar el propi Carnicer i que avui són els que 
s’exposen al carrer. Des de fa uns dies ja podeu 
gaudir d’una de tantes feines desapercebudes 
que durant 8 anys vam fer per millorar Altafulla; 
molt sovint amb un somriure forçat de gent que 
volia un NO i sempre trobava un SÍ per a tot 
allò que fos millorar Altafulla, sense mirar qui ho 
demanava.

¡Maldita hemeroteca!


